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Abstract: 

This paper analyzes the impact of public cash transfers on household well-being and resilience in Togo. The analysis 

uses data from the Harmonized surveys on Household Living Conditions carried out in 2019 by the National Institute of 

Statistics and Economic and Demographic Studies on a sample of 27,480 individuals and 6,171 households in Togo. 

The paper uses the method of propensity scores matching, the linear and the nonlinear quantile regression to show the 

impact of the government's cash transfer program and its implications on households' social resilience in Togo. The 

results show that the cash transfer program is more than just social assistance. It helps vulnerable families avoid the 

worst effects of severe deprivation and improves economic and social development.  
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Résumé : 

Cet article analyse l'impact des transferts monétaires publics sur le bien-être et la résilience des ménages au Togo. 

L'analyse utilise les données de l’enquête harmonisée sur les conditions de vie des ménages réalisée en 2019 par l'Institut 

national de la statistique et des études économiques et démographiques sur un échantillon de 27 480 individus et 6 171 

ménages au Togo. L’article utilise la méthode des scores de propensions la régression quantile linéaire et non linéaire 

pour montrer l'impact du programme de transfert d'argent du gouvernement et ses implications sur la résilience sociale 

des ménages au Togo. Les résultats montrent que le programme de transfert d'argent liquide est plus qu'une simple aide 

sociale. Il aide les familles vulnérables à éviter les pires effets des privations graves et améliore le développement 

économique et social.  
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